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ROMÂNIA 
JUDEŢUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
CONSILIUL LOCAL 
 

PROCES – VERBAL  
încheiat cu ocazia şedin ţei extraordinare  a Consiliului Local al Municipiul ui Hunedoara din  

data de 20.11.2013 
 

Conducerea şedinţei este exercitată de d-nul Crişan Ovidiu care a fost ales preşedinte 
de şedinţă prin Hotărârea Consiliului Local al Municipiului Hunedoara nr.257/2013 adoptată prin 
votul deschis al majorităţii consilierilor locali în funcţie. Durata mandatului preşedintelui de şedinţă 
este de 2 luni. 

 
D-nul Cri şan Ovidiu:  
Se dă citire rugăciunii „Tat ăl nostru”.  
 
“Domnilor consilieri, stimaţi invitaţi, 
 Declar deschisă şedinţa de astăzi a Consiliului local al municipiului Hunedoara, 

anunţându-vă că din totalul de 21 consilieri şi-au înregistrat prezenţa până la această oră un număr 
de 17 consilieri. Lipsesc domnii consilieri: Artean Mircea, Palcău Ciprian, Mornea Maria şi Aldea 
Ana Maria. 

Vă informez că la şedinţa de astăzi participă de drept:dl. primar Viorel Arion şi d-nul 
secretar Aurel Raţă-Bugnariu. 

Ca invitaţi participă şefi de birouri şi servicii din cadrul primăriei Municipiului 
Hunedoara, precum şi presa locală. 

Domnul  primar prezintă ordinea de zi. 
 

Dl. viceprimar Bobou ţanu Dan : 
„Ordinea de zi rămâne nemodificată.” 

 
D-nul Cri şan Ovidiu:  
„Supun la vot ordinea de zi, care se aprobă în unanimitate.” 

 Cunoscându-se şi aprobându-se ordinea de zi, rog pe domnii consilieri care au un 
interes patrimonial, fie personal, fie prin soţ, soţie, afin sau rude până la gradul IV inclusiv, în 
problemele supuse dezbaterilor Consiliului local, să anunţe înainte de a intra în dezbaterea ordinii 
de zi, pentru a se consemna în procesul verbal. 

Vă aducem la cunoştinţă faptul că hotărârile adoptate de Consiliul local cu încălcarea 
dispoziţiilor art. 46 alin.(1) din Legea administraţiei publice locale nr. 215/2001, republicată, cu 
modificările şi completările ulterioare, sunt nule de drept. 

De asemenea vă aducem la cunoştinţă faptul că potrivit art.77 din Legea nr. 393/2004 
privind Statutul aleşilor locali,  „(1) … consilierii locali nu pot lua parte la deliberarea şi adoptarea de 
hotărâri dacă au un interes personal în problema supusă dezbaterii.  
                   (2) În situaţiile prevăzute la alin. (1), consilierii locali (…) sunt obligaţi să anunţe, la 
începutul dezbaterilor, interesul personal pe care îl au în problema respectivă.”  

 Potrivit prevederilor art.81 din legea sus menţionată, ”Hotărârile adoptate cu 
nerespectarea dispoziţiilor art. 77 sunt nule de drept ....” 



2 
 

La punctul 1 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adopt ă cu votul majorit ăţii 
consilierilor în func ţie). Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unui act adiţional la 
contractul de asociere nr.234/09.07.2013 încheiat între Municipiul Hunedoara şi S.C. Eco Sid S.R.L. 
Hunedoara. 
               -    d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare. 
 

Dl. primar Viorel Arion : 
„Vreau să dau nişte explicaţii legate de faptul că am convocat această şedinţă 

extraordinară, ştiu că nu este foarte confortabil şi am încercat să rezolvăm problemele pe cât posibil 
în şedinţele ordinare. Pentru situaţia de anul acesta, explicaţia este foarte simplă, nu am avut 
alocarea bugetară pentru a pune acest punct pe ordinea de zi în luna trecută. Acum cu câteva zile 
în urmă, am semnat un contract cu o firmă care face nişte filmări la Castel, şi practic suma 
respectivă care este în jur de un miliard şi jumătate, putem să alocăm o parte din aceşti bani pentru 
patinoar. 

Această iniţiativă privind patinoarul nu este numai a mea, este o idee pe care am 
susţinut-o cu toţii anul trecut, să nu uităm aşa de uşor, că la inaugurare am participat toţi cei care 
suntem aici la masă. 

Atât am vrut spun, orice amendament pe care doriţi să-l supuneţi la vot, sunt de acord 
să-l dezbatem cu toată responsabilitatea.” 
 

- d-nei Noghiţă Luminiţa Marinela care prezintă raportul comisiei de buget–aviz favorabil 
- d-lui Rusu Constantin care prezintă raportul comisiei juridice–aviz favorabil 
- d-nei Radu Carollina care prezintă raportul comisiei de cultură–aviz favorabil 

 
În continuare se dă cuvântul dl. consilieri. 
 
Dl. Mărginean Alexandru : 
„Dacă data trecută în propunere era ca tot profitul să fie la Eco Sid, de data asta, tot 

profitul vine la primărie. Este o societate comercială care va desfăşura o activitate comercială şi 
care nu va realizează profit. Mă gândesc la un amendament, ca să rămână 10% din profitul net şi la 
Eco Sid, pentru că este o societate comercială, pentru că se ocupă cu organizarea şi trebuie să 
plătească personal, supraveghere…10 zile durează numai pornirea, apoi 2-3 luni cu organizarea…” 

 
Dl. viceprimar Bobou ţanu Dan : 
„…se scad toate cheltuielile acestea…” 
 
Dl. Mărginean Alexandru : 
„…se scad, orice societate comercială are ca şi scop, profitul, să le dăm şi lor ocazia 

de profit.” 
 
Dl. primar Viorel Arion : 
„Anul trecut, profitul a fost zero. Bazinul de înot, patinoarul, azilul de bătrâni nu sunt 

unităţi care să aducă profit, să fim realişti. Să împărţim ce, zero? Să ne scoatem cheltuielile cu 
personalul şi eu cred că ar fi bine.” 

 
D-nul Cri şan Ovidiu:  
 „Este legal amendamentul?” 
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Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu : 
„Da, este legal.” 
 
Dl. viceprimar Bobou ţanu Dan : 
„…am considerat că nu avem ce împărţi. Ştiţi că amendamentul de data trecută pe 

care l-am făcut şi care a fost şi votat, suna în principiu cam aşa, acolo rămânea ceva profit la Eco 
Sid, ca să nu mai este o altă discuţie, am considerat că după ce scădem cheltuielile cu angajaţii 
care sunt de la dvs., şi cu tot ce este acolo, ce rămâne să intre la primărie, dacă rămâne. Să vedem 
cum vor merge vânzările de bilete şi contractele care sunt acolo. Vom achita şi utilităţile.” 

 
Dl. Magaon Jane : 
„Sunt de acord cu dl. Mărginean, nu cred că este normal ca o societate care prestează 

un serviciu să nu i se acorde profit, teoretic, chiar dacă suntem conştienţi de la început că mergem 
în pierdere, nu ar fi corect. O societate comercială care vine de la început şi merge cu o pierdere, 
consider că nu este corect din partea acestei acestei societăţi să facă un serviciu către primărie. Mă 
refer că dl. director ar trebui să-şi apere acest punct, el nu este pus acolo ca să ducă la falimentul 
acestei societăţi. Înţeleg că trebuie să-i ajutăm, dar să nu-i punem pe minus, noi am încercat să 
salvăm această societate, nu să o distrugem. 

 Ce aş vrea să spun, la art.2, la obligaţiile municipiului Hunedoara, spune să instaleze 
pe platforma din spatele tribunei oficiale a stadionului Michael Klein Hunedoara, un patinoar în 
suprafaţă de 600 mp. Ce vreau să întreb, acest contract este identic cu cel de anul trecut? Să ştim 
şi noi ce aprobăm, câţi bani, cât se dă, am înţeles că anul trecut s-au dat cam mulţi bani, şi dacă 
sunt aceşti bani de la Castel, nu ştiu…să vedem şi noi cum se întâmplă, cum se închiriază acest 
patinoar? În rest sunt de acord, şi pentru municipiul Hunedoara trebuie să fie un patinoar, pentru ca 
copii să aibă un loc de distracţie în municipiu.” 
 

D-nul Cri şan Ovidiu:  
 „Dl. consilier Mărginean, doriţi faceţi un amendament şi să-l supunem la vot?” 
 
Dl. Mărginean Alexandru : 
„ Da.” 
 
Dl. viceprimar Bobou ţanu Dan : 
„…reformulaţi, 10% din profitul net să rămână la Eco Sid?” 
 
Dl. Mărginean Alexandru : 
„ Da.” 
 
Dl. Magaon Jane : 
„…nu la punctul l?” 
 
Dl. Mărginean Alexandru : 
„…sau la punctul l, 90% să se vireze către bugetul local al municipiului Hunedoara.” 
 
Dl. secretar Aurel Ra ţă-Bugnariu : 
„90% către bugetul local, 10% către Eco Sid.” 
 
D-nul Cri şan Ovidiu:  
„..deci 10% către Eco Sid, 90% către bugetul local. Supunem la vot amendamentul.” 
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Se supune la vot amendamentul dl. consilier Mărginean Alexandru, care se aprobă în 

unanimitate.  
 
D-nul Cri şan Ovidiu:  
„Reformulaţi amendamentul.” 
 
Dl. director juridic Spiridon Pantelimon : 
„…Să vireze către bugetul local al Municipiului Hunedoara 90% din  profitul net rezultat 

din exploatarea tuturor activităţilor şi evenimentelor desfăşurate, conform art.3, lit.g, pe platforma 
Stadionului Michael Klein Hunedoara şi/sau în zona bulevardului Dacia,  10% revenind S.C. ECO 
SID S.R.L.” 

 
Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea titlului hotărârii,  la votarea 

articolelor şi a hotărârii pe ansamblu. 
 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-2 se aprobă în unanimitate.  
Hotărârea nr.282/2013 se aprob ă în unanimitate. 
 
D-nul Cri şan Ovidiu:  
„Dl. viceprimar o să ne prezinte raportul delegaţiei care a fost la Szombathely.” 
 
Dl. viceprimar Bobou ţanu Dan : 
„În data de 15 octombrie 2013, primarul Oraşului Szombathely, Dr. Puscas Tivadar, a 

înaintat o invitaţie Consiliului local Hunedoara, pentru a participa la comemorarea celui mai renumit 
fiu al său, Sf. Martin. 

„Ar fi o onoare pentru noi dacă aţi accepta invitaţia noastră ca să ne fiţi oaspete, 
împreună cu alţi trei reprezentanţi ai oraşului dvs. la Szombathely, în perioada 8-10 noiembrie 
2013”, spunea primarul Tivadar în scrisoarea domniei sale. 

Delegaţia care a făcut deplasarea a fost formată din viceprimarul municipiului 
Hunedoara, Dan Bobouţanu, consilierul local, Mircea Costa, reprezentantul primăriei, directorul 
economic Valentina Giurgiu şi reprezentantul U.D.M.R. Lukaci Lajos, care a înlocuit-o pe consilierul 
local Takacs Aranka, care nu a putut participa la această deplasare. 

Vineri, 8 noiembrie 2013, începând cu ora 1700 , delegaţia hunedoreană a participat la 
o slujbă religioasă la Biserica Catolică din oraş în prezenţa a peste o mie de persoane! După slujba 
catolică, a fost depusă o coroană de flori la monumentul ridicat în memoria Sf. Martin! Cunoscut şi 
sub numele de Martin Milostivul, acesta s-a născut în 316, la Savaria, Szombathely de azi şi a fost 
al treilea Episcop de Tours, unul dintre cei mai populari sfinţi ai Bisericii Catolice, venerat şi de 
Biserica Ortodoxă şi Anglicană. 

A întemeiat prima mănăstire din Europa, la Liguge. A străbătut diaceza în lung şi în lat 
şi a consolidat învăţătura şi viaţa creştină în centrul Franţei, având o viaţă de pustnic. A murit în 
ziua de 8 noiembrie 397 şi a fost înmormântat în data de 11 noiembrie la Tours. 

Importanţa acestei sărbători creştine este cunoscută în toată lumea catolică, Papa 
Francisc a acceptat invitaţia primarului Tivadar şi a confirmat prezenţa la comemorarea din 2016, 
când se vor împlini 1700 de ani de la naşterea Sf. Martin, comemorare care va avea loc chiar la 
Szombathely, astfel oraşul beneficiind de o expunere mediatică de excepţie în cadrul turismului 
ecumenic. 
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Delegaţia hunedoreană a fost foarte bine primită, fiind invitată a doua zi la un concert 
omagiar, susţinut de filarmonica din oraş, unde au fost premiaţi cei mai buni şi performanţi cetăţeni 
ai oraşului, funcţionari din primărie, pompieri, militari, preoţi, membrii ai societăţii civile. 

După festivitate, delegaţia a fost invitată în cabinetul primarului, unde au avut loc 
schimburi protocolare de cadouri. Pe parcursul a celor aproape două ore de discuţii purtate cu 
primarul, viceprimarii şi consilierii personali ai primarului, au fost amintite problemele economice, 
culturale şi turistice ale celor două oraşe înfrăţite, maghiarii fiind mai mult decât încântaţi de a 
sprijini dezvoltarea mediului de afaceri din Hunedoara, cât şi o promovare mai atentă a Castelului 
Corvinilor, în rândul agenţilor de turism din Szombathely. 

Oaspeţii noştri au înaintat invitaţia ca un ansamblu folcloric şi un O.N.G. cu activitate 
de punere în valoare a tradiţiilor istorice, să defileze pe străzile oraşului în august 2014, la cea mai 
importantă sărbătoare, Carnavalul Savaria! 

Concluzia acestor discuţii a fost necesitatea creării la nivelul Consiliului local al 
municipiului Hunedoara, a unei comisii formată din consilieri locali şi angajaţi ai primăriei, care să 
propună un calendar anual de activităţi culturale şi turistice, votat din timp în Consiliul local şi 
transmis şi gazdelor noastre, această comisie fiind desemnată şi pentru a promova imaginea 
municipiului Hunedoara în relaţia cu oraşele înfrăţite. După părerea gazdelor noastre, decizia 
tehnică (cea a angajaţilor primăriei), dublată de voinţa politică (consiliul local), pot aduce un plus de 
valoare şi imagine care să se reflecteze în proiecte concrete de dezvoltare a municipiului 
Hunedoara, atât în plan economic cât şi turistic. 

Plecarea din Szombathely a avut loc duminică, 11 noiembrie, după slujba catolică de 
dimineaţă, la care am participat împreună cu primarul oraşului. La plecare, delegaţia noastră a făcut 
invitaţia oficială de participare la Zilele municipiului Hunedoara, atât pentru oficialităţile locale cât şi 
pentru „Legiune Romana”, O.N.G.-ul susţinut financiar de Oraşul Szombathely. 

Acesta este raportul de activitate la deplasarea pe care dvs. aţi aprobat-o la ultima 
şedinţă, în oraşul înfrăţit Szombathely. 

Vreau să vă spun că propunerea dânşilor a fost pentru a îmbina munca din aparatul 
primăriei cu munca din Consiliul local, să facem o comisie care să se ocupe, până la urmă dl. 
Magaon avea dreptate, că singurul oraş cu care avem relaţii cât de cât bune este Szombathely. 
Această comisie poate să dezvolte multe proiecte care să fie discutate aici, ca şi zile festive pentru 
anul viitor, să votăm acest calendar din timp, să avem din timp alocaţia bugetară pentru că într-
adevăr oraşul este sărac şi nu avem de unde să rupem aceşti bani. Să ne ocupăm cu adevărat de 
primirea acestor delegaţii şi de discuţii principiale, nu doar de schimburi de amabilităţi. Am făcut 
propunerea d-lui primar, ca fiecare partid din cadrul Consiliului local să fie reprezentat de câte un 
consilier, în cadrul acestei comisii. Poate fi numit prin hotărâre de consiliu sau prin dispoziţie, cred. 
Totodată din cadrul primăriei să participe şi urbanismul şi economicul şi comunicarea şi imaginea, la 
comisia care să pregătească cum trebuie vizitele acestea, ca să avem timp, să avem o bază de 
discuţii şi să te poţi duce cu ceva acolo, concret, stimularea mediului de afaceri şi turismul. 

Când au auzit că avem 400 de mii de turişti într-un an, au zis că de ce ne plângem de 
buget la primărie, cu 400 de mii de turişti trebuie să salvaţi Hunedoara. Nu poţi să le spui că preţul 
biletului, nu este cel care ar trebui să fie. Poate nu reuşim să-i aducem pe toţi 400 de mii, poate ştiu 
eu ce se mai poate întâmpla, dar cert este că sunt foarte dispuşi să ajute oraşul, având o emoţie 
mai deosebită faţă de Hunedoara.  

La această sărbătoare sfântă a lor, nu au participat decât două oraşe înfrăţite din cele 
17 din câte sunt, dacă nu mă înşel. A fost un oraş din Germania, cu care am făcut schimb de 
adrese, pentru că dorim să avem o relaţie şi cu dânşii, şi oraşul nostru. 

Discuţiile au mai fost purtate şi de dl. primar anul trecut, când dânsul a fost la 
carnavalul Savaria, au primit răspunsul acum, dânşii sunt dispuşi să ne închirieze cu titlu gratuit un 
stand, pentru un comerciant de aici din oraş, care să ducă la sărbătoarea aceasta, la carnavalul 
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Savaria, produse tradiţionale, dar să fie produse tradiţionale româneşti, adică nu-i interesează un 
etnic maghiar care să facă produsele lor, ci un ardelean care să ducă pastramă de oaie, micii, 
plăcintele pădurăneşti de la Lelese şi aşa mai departe. Totodată, vrea să invite pentru Consiliul 
local un grup de consilieri, care fac sport, care sunt animaţi de dorinţa de a face sport şi să avem 
nişte întreceri sportive ale amatorilor, fiecare suportând la rândul lui cheltuiala, dar putând avea 
discuţii până la urmă, pentru că din turismul pe care ei l-au dezvoltat putem să învăţăm foarte multe 
lucruri. 

 În principiu cred că prin rotaţie, o să ajungem în acest mandat să mergem toţi cei care 
nu au fost, vreau să vadă industria turismului cum activează, ştiu eu, în Ungaria e puţin spus, pentru 
că până la urmă sunt la 15 km de graniţa cu Austria şi cu siguranţă se vede foarte mult din influenţa 
marchetingului occidental, cu adevărat occidental şi faptul că ne-au prezentat acel muzeu unde au 
o piatră, pe care dânşii o consideră ca vatra acelei aşezări şi în jurul acelei pietre au dezvoltat o 
industrie cu care se pot mândri nu doar în Ungaria ci în toată Europa. 

 Când amintim de Castel, sunt dispuşi să facă totul gratis, numai să vadă că se poate 
face ceva cu acest Castel. Chiar ne-a surprins, era o persoană care a vorbit în maghiară în spatele 
nostru, şi ne-a fost tradus de către admirabilul coleg de la U.D.M.R., pe care îl felicit cu această 
ocazie, pentru felul în care a condus delegaţia, aveţi grijă de Castelul acela, aceasta a fost 
declaraţia unui etnic maghiar, care auzind de unde suntem a spus să avem grijă de Castel. Cred că 
ar trebui pus mai mult accent pe această comisie şi pe această înfrăţire.” 

 
 

 
 
  
D-nul Cri şan Ovidiu:  
 „Vă mulţumesc, doamnelor şi domnilor consilieri, declar închisă şedinţa de azi a 

Consiliului local." 
 
 
 
 
 
 
 

    PREŞEDINTE,                          SECRETAR,                               ÎNTOCMIT,   
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R O M Â N I A 
JUDEŢUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL HUNEDOARA 
CONSILIUL LOCAL 
 
 
 
 
 
 
 

MINUTA 
 

şedin ţei extraordinare a Consiliului Local al Municipiulu i Hunedoara din  data de 20.11.2013 
 
 
 
 
 
 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unui act adiţional la contractul de 
asociere nr.234/09.07.2013 încheiat între Municipiul Hunedoara şi S.C. Eco Sid S.R.L. Hunedoara. 

               Hotărârea nr.282/2013 se aprob ă în unanimitate . 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                               SECRETAR, 
                                                         Aurel Raţă-Bugnariu 


